
SUCESSOS: Atraquen una botiga
d'electrodomèstics al'Avinguda Catalunya

Presentades les noves
Dames de les penyes per a
les Festes d'Agost

Comença de maRera
. brillant el XXIV Cicle de

Concerts de Primavera
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MISCEL·LÀNIA

Cartes i col'laboracions

Clama al cel també com han de
ser els propietaris els que - farts
de la situació- conduïsquen el res
ponsable polític fins el lloc dels
fets perquè veja i passe vergonya
del que als terrenys privats s'està
permetent. La circumstància diu
poc també dels diputats actuals i
passats al Congrés dels Diputats i
a les Corts Valencianes, especial
ment del nostre alcalde Jaime
Mundo qui sembla haver-se con
vertit en "torero local" per la
manera en que sap evitar les
envestides amb el seus habituals
regidors i les seues "palabres".

Davant el meninfotisme institu
cional els propietaris han d'optar
d'una vegada per accions concre
tes. Han de demostrar a les auto:"
ritats i opinió pública quin és el
problema i denunciar els fets a
tots els nivells possibles. AI igual
passa amb els propietaris afectats
per les avingudes del Barranquet i
la brutícia que deixen els tempo
rals i que ningú s'encarrega de
recollir. Si es pretén desestacio
nalitzar el turisme s'haurien d'ha
ver recollit ja, del contrari donem
una imatge que no ens fa cap
favor en la promoció.

PANISSOLA
Un bon grapat d'enganxoses panissoles per al Regidor
d'Esports. Com és possible que les instal'lacions de la pisci
na tinguen goteres? AI pavelló, des del primer dia en teníem,
encara no ha aprés que les coses "noves de trinca" han
d'estar ben fetes, que la feina mal feta no té futur!

CARXOFA
Torradeta i amb un bon rajoli d'oli per a les penyes de
Benicarló. Acaben de celebrar el seu 10è aniversari. Sense
elles l'ajuntament se les desitjaria per fer que a les festes tin
gueren bona cosa d'actes. Endavant.

.,'
/-

Més clar, l'aigua
Es pot parlar més alt però no

més clar. El propi director general
de Costes, Juan Ferrer, va decla-

. rar al llarg de la seua recent visita
a Benicarló que "no sap perquè a
Benicarló no es fa res amb la
regressió que pateix la costa
nord", com vostès mateix podran
llegir en les primeres planes de La
Veu de Benicarló.

D'altra banda - com qui no volia
cosa- el responsable de Costes a
Castelló admet que la nostra
població és la que pateix d'una
manera més traumàtica de tot el
País Valencià els problemes d'a
quest tipus, amb despreniments i
pèrdua de superficie agrícola i
residencial. Els propietaris es
veuen abocats a intervindre al
marge de l'administració per trac
tar d'evitar l'erosió que produeix la
força de la mar sobre uns fràgils
terrenys amb la construcció d'es
pigons artificials o murs de con
tenció. Si son enxampats pel
Seprona o els inspectors de
Costes on sancionats amb impor
tants multes, mentre que qui ha
d'actuar no actua. Com si la nos
tra població no tinguera costa o
no figurara als mapes de Costes.
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EDITORIAL
Els veiils de la zona cos
tanera nord de Benicarló
reiteren una vegada més
les seues queixes

TAFANERS

Els tafaners del nostre
poble comenten les nove
tats al Benicarló 'under
ground'

LOCAL

Presentada l'agenda cul
tural, que conté múltiples
activitats per tots els
gustos

EL TEMA

Els propietaris de terres a
la zona nord del terme
mostren al director gene
ral de Costes els proble
mes de regresió

SENYORA GARCIA

Carta del lector que ana
litza amb profusitat els
continguts de la darrera
Veu de Benicarló publica
da

MEDI AMBIENT

El professor Bausà parla
de la participació
ciutadana

FOLKLORE

La nova presidenta de la
Casa d'Andalusia es
marca com a prioritat
acabar les obres del
Rocio local

-



El nord també existeix
Els veiils del litoral nord de Benicarló demanen una solució "JA" als des

prendiments i la bruticia de la costa. Costes entén els propietaris

[l 'Associació de Propietaris
de les partides Riu, Surrac
i Aiguaoliva de Benicarló

critica l'abandó de la costa nord de
la ciutat per part de les administra
cions corresponents. Asseguren
que ja en el mes d'octubre van
traslladar al director general de
Costes, Juan Ferrer, la seva preo
cupació per l'estat dels penya
segats de la zona. Aprofitant la
seua visita a la ciutat, li van mos
trar "la dramàtica situació, en el
mateix escenari dels fets", explica
va el president de la plataforma
veïnal. De fet, Ferrer va reconèixer
que la preocupació dels veïns no .
era gratuïta, sinó que va admetre
fins i tot que Benicarló "era la
població amb més problemes "d'a
quest tipus de tot el País Valencià,
no obstant això, "no sé que passa
aquí que no es fa res" lamenta.
"Cada vegada cau més terra, són
masses compactes d'argila, cauen
de manera que ens estem quedat
sense costa, amb el temps anem
perdent més metres cap a dintre"
advertia Roca. El president de l'en
titat comentava, d'altra banda, que

Conseqüències dels despreniments

les pitjors foradades es localitzen
entre Surrac i Aiguaoliva, i recor
dava que la mateixa associació va
estar treballant durant dues setma
nes en l'elaboració d'un ampli dos
sier amb fotos i fent filmacions
sobre aquesta delicada situació,
"ens diuen si, sL .. però al final no

hem aconseguit més que parau
les".
En aquest sentit, Roca remarcava

~ Els veïns asseguren que
cada vegada cau més terra
i la costa s'erosiona d'una
manera alarmant. Els pit
jors forats estan entre
Surrac i Aiguaoliva

que a Vinaròs s'ha fet la canalitza
ció del Riu Servol i a Peníscola la
regeneració de la platja nord tot
això sense que els ciutadans
paguessen "ni un duro", més bé al
contrari ja que tot ha estat sufragat
per la Confederació Hidrogràfica
del Xúquer en un cas i la Unió
Europea en un altre, "però aquí
que estem pitjor no s'ha fet res".
De la mateixa manera, lamenta
que si bé a Vinaròs s'invertiran
més de 1.200.000 euros al llarg de
l'any en la neteja i el clavegueram
de la platja nord de la ciutat segons
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Rebelió veïnal contra Costes

-

Els veïns han advertit que sinó es neteja la zona prendran cartes en l'assumpte

es reflecteix en els pressupostos
municipals de l'exercici del 2004,
"mentre que a Benicarló els pres
supostos contemplen zero euros
per al litoral nord del municipi".

Brutícia

El despreniment de penya-segats
no és la única patologia que té
actualment el litoral nord de
Benicarló sinó que a ell se li afe
geixen l'acumulació d'escombra
ries que en la major part dels
casos s'han detectat després dels
temporals. Aquesta és una de les
crítiques que realitza també
aquesta associació de propietaris.
Recriminen a les autoritats que
aquesta imatge no hagi canviat
malgrat que ja ha passat un any
des que es va detectar i denunciar
aquesta situació. "És una imatge
grotesca que a ningú li interessa i
més quan estem promocionant
una imatge turística de Benicarló".
En aquest sentit, remarcava Roca

que malgrat que tant les autoritats
locals com les autonòmiques van
prometre que "quan fes bon
temps es netejaria la zona, han
passat 6 mesos i hi han hagut
molts dies amb bon temps i bonà
mar i, no obstant això, no s'ha
netejat res". És per això que

l'Associació ha advertit que sinó
es neteja la zona en dues setma
nes seran els veïns els quals
prendran cartes en l'assumpte i
procediran a la neteja del lloc,
perquè a hores d'ara "els cau la
cara de vergonya".

Agenda d'actes culturals

li a música i els llibres cen
tren la programació de l'a
genda cultural del mes

d'abril a Benicarló. En aquest sen
tit, tindran especial protagonisme
una nova edició del cicle de con
certs de primavera amb actua
cions destacades com la de Joan
Rubinat, Marisa Blanes o les
corals Kylix i de la Ciutat de Reus.
Així mateix, s'inicia el primer cicle
alternatiu de concerts "Plug in the
gear- BNC 04" amb bandes com
Feeding, Hal 9000 i Anykey.
Precisament, aquesta és una acti
vitat que se celebra fruit de la
col·laboració entre un pub de
Benicarló i l'Ajuntament de la ciu
tat, com també ho són els monò
legs que porten fins Benicarló a
Jorge Segura o Velilla Valbuena
entre uns altres.

D'altra banda, la regidoria de

cultura ressalta en el seu progra
ma la celebració de la novena set
mana del llibre entre el 20 i el 25
d'abril, dies en els quals se cele
braran lectures de poemes, con
tacontes, es lliuraran premis lite
raris i es celebrarà una vetllada
literària amb Isabel Clara Simó.

A més, el teatre torna amb
força a l'abril amb l'estrena de
Romeo y Julieta a càrrec de la
companyia local Teatre de guàr
dia i la representació d'obres com
"Tirant lo Blanc" o "Ra-ta-ta-ta".

Una agenda, en definitiva on es
percep una alta presència d'activi
tats organitzades per entitats pri
vades. En aquest sentit, Guzman
recordava que les associacions
disposen fins el dia 20 de cada
mes per a confirmar les activitats
a realitzar i poder reflectir-les en
la agenda que distribueix el con-

sistori. El programa cultural del
mes d'abril també inclou exposi
cions d'art floral i maquetes, a
més de conferències sobre patri
moni com és el cas, al llarg d'a
quest mes, del campanar.

El regidor de Cultura, José Lu;s Guzman
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XXIVCicle de Concerts de Primavera
TEXT: olgallUCh

~
om cada any, Benicarló
celebra i acull la primave
ra amb música i festa. El

Cicle de Concerts es desenvolu
parà durant els mesos d'abril,
maig i juny.

Diumenge passat va iniciar-se
el Cicle de Concerts amb el con
cert tradicional que la banda de
música Associació Musical "Ciutat
de Benicarló" ofereix, diu-
menge de rams, a la
Plaça Sant Joan. Sota un
sol radiant, la gent que
anava passejant pel cen
tre del poble va tenir l'o
portunitat d'escoltar
adaptacions de música
de cinema. En la 1 part
del concert, la banda
juvenil "Ciutat de
Benicarló" va interpretrar

"Batman" d'Elfman,
"Independence Day Highlights"
d'Arnold i "Lawrence d'Arabia" de
Jarre sota la direcció de Pablo
Anglés. En la 2 part l'Associació
Musical "Ciutat de Benicarló" va
interpretar "Marte" de Holst,
"Robin Hood" de Kamen i "Indiana
Jones" de William, també sota la
direcció de Pablo Anglés.

La programació prevista per al
Cicle durant el mes d'abril és la
següent:

Dimecres 7, a l'Auditori
Municipal a les 19 h., Concert
didàctic de piano a càrrec de Joan
Robinat.

Dissabte 24, a l'Auditori
Municipal a les 17 h., Intercanvi
cultural dels alumnes de saxofó
del Conservatori Professional
"Mestre Feliu" i del Conservatori
Professional de Música de Múrcia.

Dissabte 24, a l'Auditori
Municipal a les 20.30 h., Concert a
Càrrec de la coral Kilix i de la coral

Ciutat de Reus.
Diumenge 25, a la Plaça

Sant Bartomeu a les 11.30,
Doncert de la Coral Infantil
Petiquillo.

I, el mateix diumenge 25,
a l'Auditori Municipal a les
19.30, concert de Piano a
càrrec de Marisa Blanes.
Bona música!

Proves d'accés a cicles de formació professional
La Conselleria de Cultura, Educació i Esport ha con

vocat les proves d'accés als cicles formatius de
Formació Professional Específica de grau miljà i supe
rior. La Conselleria reserva com a mínim el 20% de les
places per aquesta modalitat d'accés i s'hi poden pre
sentar totes les persones interessades a iniciar estudis
de formació professional el curs 2004-2005 i que no tin
guen els requisits acadèmics d'accés directe, sempre
que acomplisquen els mínims d'edat.

Els requisits d'edat són:
- Haver fet 17 anys d'edat o fer-los durant l'any 2004,

per als cicles de grau mitjà.
- Haver fet 20 anys d'edat o fer-los durant l'any 2004,

per als cicles de grau superior (o 18 si s'ha superat un
cicle de grau mitjà i es desitja accedir a un de grau supe
rior de la mateixa família professional).

Tenninis i tramitació
El termini d'inscripció finalitza el 21 d'abril. El lloc de

presentació de la inscripció és al mateix institut on es
desitge estudiar. Cal tenir en compte que els centres
docents es trobaran tancats per vacances escolars
entre el 8 i el 20 d'abril.

Només cal presentar com a documentació original i

fotocòpia del DNI. En el cas de persones que tinguen
experiència professional en el sector o que tinguen
superada la prova d'accés per altres cicles poden
sol·licitar informació sobre com demanar l'exempció
d'alguna de les parts de la prova i quina documentació
han d'aportar. Es recorda que, independentment de la
inscripció de les proves d'accés, és obligatòria fer la
preinscripció i matriculació en el cicle d'acord amb els
calendaris que determinen els centres docents.

Les proves
Les proves es realitzaran el dia 29 de maig de 2004

a partir de les 9,30 del matí. El lloc de realització es con
firmarà en 'el centre on es realitze la inscripció.

Els nivells orientatius exigits a les proves d'accés són
d'Educació Secundària Obligatòria per les de grau miljà
i de Batxillerat per a les de grau superior. Als centres on
es realitze la inscripció es pot trobar més informació
sobre el calendari, estructura, continguts, criteris d'ava
luació i possibilitat d'exempció. També al web de la
Conselleria d'Educació (www.cult.gva.es) i al telèfon
gratuït 9002021 22.

lES RAMÓN CID 964-4717061ES
JOAN COROMINES 964-472355
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Senyora Garcia
Això és el que vaig saber llegir en l'anterior número de la seua revista, el 428

~
questa setmana el tema escollit em supera

~ per totes bandes. Jo ja no sé què es pot dir de
nou al respecte. La cosa que ha quedat més
clara és la incompetència total i absoluta dels

nostres polítics, encapçalats pel nostre alcalde amb
tot el seu seguici de col·laboradors. L'editorial i la car
xofa, juntament amb la minuciosa exposició dels fets,
fan que no tinga cap cosa més a afegir. Però tot i això
faré un esforç per tal de dir, una setmana més, que
tranquils, que Mundo ho té tot controlat. A més a més,
les seues gestions a València ben aviat donaran els
seus fruits en forma de tones de milions i milions d'eu
ros que s'escamparan al llarg del nostre terme muni
cipal. Això encara és més evident si tenim en compte
que l'exalcaldesa de Cervera ha estat nomenada 
també- diputada autonòmica. Fem recompte. A la
comarca tenim quatre diputats: tres de Pp i un del
Psoe. Per un costat, tenim dos cerverins -un de cada
partit- però com que l'alcalde és socialista i a la
Generalitat mana el Pp, cap dels dos li fan paper. Un
altre diputat és vinarossenc -del Pp- i com que a
Vinaròs mana una mena de tripartit, tampoc no comp
ta. Què ens queda? Ni més ni menys que Mundo, que
és alcalde de Benicarló i del mateix partit que gover
na a la Generalitat. Quina conclusió en podem traure?
Molt senzill, que tots faran força perquè Benicarló
arreplegue tot allò que ningú no pot o no vol aconse
guir per al seu poble. Una vegada més, jugada mes
tra de Mundo, que es perfila com virtual successor de
Mariano Rajoy en la cursa cap a la Moncloa.

Ara vull fer una reflexió al voltant de la carta del
senyor Santiago Añó que apareix a les pàgines cen
trals. No li falta raó al senyor Añó en algunes de les
coses que diu i que jo ja vaig comentar en el seu dia,
però el nucli del problema que es planteja no és altre
que la falta de professionalitat. Com a col·laborador
habitual de la revista, quasibé l'aprecio com si fóra
meua, per això encara em dol més que algú que es
confessa lector habitual diga que ja no la vol llegir mai
més. Ho trobo un càstig massa dur. Jo, senyora
Garcia, li he de dir que encara no li he trobat la cohe
rència a la línia editorial. Si que me n'he adonat de la
duresa o moderació dels editorials, però una línia
coherent no l'he vista mai. Per això, ara que l'oposició
està en mans del Psoe sembla que vostés els hi fan
costat. Jo entenc que La Veu ha de ser una publica
ció compromesa, que ha de seguir una línia crítica
amb el poder, però mai agenollar-se ni davant els que
manen ni dels que no manen. Potser el problema
principal no siga altre que la falta de col'laboradors,
que no de columnistes. Dels segons n'hi ha molts i
molt bons. Dels primers em sembla que n'hi ha pocs.

Caldria estructurar una mica més les seccions i fer
grups de treball, però em sembla que, ara per ara, tot
això resulta quimèric i difícilment assolible. Per la part
que em pertoca, lamento la pèrdua d'un lector tan
assenyat que fins i tot té la valentia de confessar que
llegeix aquesta secció. Espero que algun dia torne a
fullejar aquestes pàgines.

A la pàgina tretze, em trobo amb un parell d'articles
de pes, escrits per un parell de col·laboradors de pes,
que subscric en la seua totalitat. Per un costat, el
Samaruc -quina gran incorporació a la llista de
col·laboradors- fa una reflexió sobre el mal perdre dels
populars, que han buscat i rebuscat per les escom
braries per veure si trobaven l'excusa perfecta per jus
tificar la patacada del 14-M. Després de voler justificar
allò que cau pel seu propi pes, han arribat a la con
clusió que segueixen sent els millors perquè nou
milions i mig de votants no es poden equivocar. Per un
altre costat, Tolito fa una brillant lectura casolana dels
resultats electorals i la seus repercussió l'arranjament
benicarlando. Encara esperem -i no desesperem- la
imminent pluja de milions.

La il·lustració que acompanya la secció dels tafa
ners m'ha agradat molt. Per cert, ja que estic amb
això, m'agradaria que algú m'explicara el darrer punt
d'aquesta secció. Què volen dir? Jo he buscat als
meus diccionaris i ajuste de cuentas es correspon
amb venjança. Quina venjança? Què ha passat que
no ens en hem assabentat? Pel bé de tots caldria una
exposició més detallada del presumpte assumpte.

Aquesta setmana descansem de Robes, que sem
pre va bé. Estic ansiós de saber a qui li va l'estopa
aquesta setmana, encara que no sembla difícil ende
vinar-ho.

Ja fa massa setmanes que no veig les col'labora
cions d'Olga Lluch, que van suposar un gran fitxatge
en el seu dia, però es veu que ja se n'ha cansat. No
m'estranya, amb aquest percaI.

Com que aquesta setmana no tinc ganes de reflec
tir les espifiades que he trobat, presento...

LA PREGUNTA DE LA SETMANA
Molt oportuna: el fet que tots els grups de tabaleters

que vénen a destrossar-nos els timpans són de
pobles de l'anomenada "provincia de Castellón", i el
mantenidor de la Setmana Santa és bisbe del mateix
lIoc...vol dir que està en marxa la segregació? S'estan
recollint proves a tal efecte?
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~ ~ ~ SOCIETAT ......

Canvis a la Casa d'Andalusia
I~

Les obres de l'ermita del
I~ TJ I Rocio es la prioritat que

s'ha marcat la nova pre
sidenta de la casa

d'Andalusia de Benicarló, Mar
Torres. Torres pren el relleu al que
ha estat president de l'entitat
durant 17 anys, Angel Almansa,
amb l'objectiu de re-emprendre
les negociacions amb l'ajunta
ment per tal que l'ermita es porte
a terme. Sembla ser que per
poder aprofitar la subvenció desti
nada per al diputació els terrenys
on es construiria l'ermita han de
ser públics.
Així les solucions que es propo
sen son les de cedir els terrenys a
l'ajuntament ja siga totalment o ja
siga temporalment per recuperar
lo més tard, No obstant abans de
prendre qualsevol decisió haurà

La nova presidenta de la Casa d'Andalusia Mar Torres

de celebrar-se una assemblea.
Més enllà d'aquest projecte, de
moment en agenda es troba la fira

d'abril que tindrà lloc el 23, 24 i 25
d'abril.

de la gent assistent a la taula
rodona que va organitzar Crema
Catalana el passat divendres,
sobre el tema polèmic de la planta
de Residus Sòlids Urbans- que:
'' .... l'Ajuntament no sap res de res
i no se l'ha informat en cap
moment, de cap cosa referent a
l'abocador. Això, només ho poden
saber els Ajuntaments de Cervera
del Maestrat i de Benicarló... Ara
bé, nosaltres també farem una
reunió informativa, oberta a tot el
poble, amb un tècnic de l'empre
sa.

Va faltar Miguel Alonso Medina
La defunció de Miguel

AlonsoMedina va tenir
lloc el dilluns 29 de març i
les exèquies foren l'ende
mà. Ha mort als 90 anys.
La família vol agrair el con
dol i les mostres d'afecte
rebudes.

Abocador

dictat pel jutge de Vinaròs al febrer
per maltractaments. El detingut, de
29 anys d'edat, podria haver incom
plit la mesura cautelar el passat 1
d'abril, quan suposadament va
amenaçar a la seva esposa de mort
i la va colpejar al cap amb el puny
davant la presència de la mare d'a
questa i d'una filla.

L'alcalde de la Vila de Càlig,
Manuel Anglès, va comunicar,
arran de les rèpliques de bona part

Educar avui

Detingut

El doctor Francisco Hidalgo
Mena va ser l'encarregat de pro
nunciar una conferència dijous a
la vesprada al casal municipal en
el marc de les activitats que cada
setmana prepara l'associació de
la dona. Aquesta però també s'in
tegrava en els actes previstos dins
la setmana de la salut i el benes
tar. Hidalgo, psicòleg i terapeuta
de família, va parlar centrar-se en
l'educació, avui en dia.

La Guàrdia Civil de Benicarló va
detenir un home com presumpte
autor d'un delicte de maltracta
ments en l'àmbit familiar.

Els fets es van produir en la
matinada del dia 4, a conseqüència
del trencament de l'ordre d'allunya
ment sobre una verna de Benicarló

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
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Cinema de primavera "Sense u
ls establiments dedicats a
llogar pel'lícules, si fa o no
fa, deuen de funcionar tant a
l'hivern com a qualsevol

altra època de l'any, però, crec, que
la venta de pelis i els seu lloguer ,és
més alt quan el temps és més fred
pel que apeteix estar més a casa i,
aleshores, ens cerquem entreteni
ments. De tota manera, les ofertes,
les noves, van aplegant de manera
constant als nostres establiments
de lloguer, o siga, als denominats
videoclubs. Quan pugueu llegir
aquesta columna ja hi hauran altres
novetats més recents, però, l'altre
dia, en una passada. Hem tractat de
fer un llistat novedòs i ben variat,
però, tot, amb certa dosi de qualitat,
almenys d'allò que entenem com a
decent, bo o molt bo... No ens atre
vim, ni molt menys, a opinar per
vosaltres, això sí: vos aconsellem.

DOGVILLE. Una peli de Lars Von
Trier el director de ROMP/ENDO
LAS OLAS i BA/LANDO EN LA
OSCUR/DAD on dirigeix a una con
trovertida jove que aplega a un
poble, un xic retrògrada de les
Rocoses. Ella, és Nicole Kidman i
està molt bé, quasi immensa. Molt
millor que en altres pelis. I el direc
tor torna a dur-nos per la seua parti
cular manera de concebre el cine
ma. Valenta i honesta

PLANTA CUARTA. Antonio
Mercero, el director de LA CABINA,
la peli que va tancar a López
Vazquez dins d'un cubell acristallat
de Telefònica i el que va realitzar
sèries, per a TV ,com VERANO
AZUL o FARMAC/A DE GUARD/A,
és també el director d'aquesta histò
ria d'uns joves a la Planta d'oncolo
gia d'un gran hospital. Una contalla
ben tendra, però, sobretot, humana

i sincera i que ens ensenya que el
futur interpretatiu, amb personatges
encapçalats per en Ballesta, no
està, ni de prop, perdut...més bé, al
contrari.

POLLOCK. Aquesta peli, ja fa un
bon temps que es va gravar, però el
seu director i, a l'hora, protagonista
en Ed Harris, sembla a ser que no
trobava distribuïdora prou compe
tent per a trau-la a la llum. És la his
tòria d'en Pollock un pintor excèn
tric, particular i amb un estil
propi. ...una vitalitat que sembla va
desbordar i que, en temps d'ara, ho
segueix fent . Un personatge que
contagia llibertat , des de la seua
concepCió artística i fins més enllà.
Aquesta és una bona peli: seriosa i
sense estridències. No és preten
siosa i no ens enganya gens ni
mica. Vos la recomano, i molt.

LA PLAQUEZA DEL BOLCHEV/
QUE. Si aquest any passat no
haguessin coincidit tants bons títols
a la gran pantalla de producció prò
pia, aquesta hagués sigut una de
les pelis més ben acollides pel
públic i pels guanys a les entrades
dels cinemes, però, ara, li va tocar
competir amb TE DOY M/S OJOS,
M/ VIDA S/N MI, SOLDADOS DE
SALAM/NA, DIAS DE FUTBOL, LA
AVENTURA DE MORTADELO Y
F/LEMÓN i d'altres....però estem
davant una grandiosa història
humana: un retrat de qualsevol de
les contalles del dia a dia. Unes
interpretacions més que grans a
mans d' actors com Luís Tosar i Mar
Regueras- un xic més desconegu
da, però immensa en la seua inter
pretació- molt ben portats per la mà
d'en Manuel Martín Cuenca. Un
director que sap el que vol.

ontràriament al que puga sembli
Carnaval de Vinaròs, si no la siti
Valenciana per fer front a les in
Benicarló.

Aquesta setmana s'anunciava, a boml
de Recursos Hidràulics de la Conseller
Barranquet. Se'ns informava de l'encàrre
per a dins de sis mesos. A partir d'aquE
d'actuacions i s'iniciarà la redacció del pr
cions, recerca de recursos que podrien s
elles l'Ajuntament, etc. S'encarregarà la
prés de la seua publicació, vindran els 1
d'al.legacions. A la vista de tot això, pooe
tre anys, aquest procés no haurà acabat

La redacció del projecte és condicié
garantir l'execució de l'obra, com ho de
Partida Sant Gregori" elaborat pel Sr. Ri¡
d'Agricultura, que actualment està dormi
d'uns quants anys redactat. Només va SE

el moment d'aquelles greus inundacions
S'imposava fer-li al representant de la I

s'utilitzava el Tràmit d'Urgència. Aixf els
hauria ni la meitat de problemes per res
carlandos puguérem dormir tranquils pel
més aviat possible. També, automàticam
dits necessaris per a l'execució de l'obre
càustica :-"Jo sóc tècnic".

Hem de concloure que no hi ha volunté
de realitzar aquestes obres en un termir
nions són maniobres de distracció de car
gra.

•

TE DOY MIS OJOS. Què vos puc dir i I

d'aquesta excel·lent peli d' Itziar a
Bollaín? Poc que no sapigueu per- ni
què, suposo, que ja l' heu pogut veure SI

al cinema o llogar-la, o totes dues Pi
coses, perquè no té, gens ni mica, de .ci
pèrdua. Tracta el tema dels maltracta- rr
ments, però no mirant només a la víc- di
tima o centrar-se amb les baralles o
pallisses...va més enllà: mira huma- S
nament a l'agressor, a la família d'ella
amb una mare massa condescendent
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'n duro" Preguntes d'un amoïnat

ar, no és el nom d'una comparsa del
uació de les arques de la Generalitat
fraestructures urgents que necessita

bo i platerets, una reunió amb el Cap
'ia per tal de parlar del projecte del
~c de l'avantprojecte, fet a Consomar,
3st moment hi haurà una priorització
ojecte d'impacte ambiental, expropia
er de diverses administracions, entre
redacció d'un projecte definitiu i des
terminis legals d'exposició al públic i
!m concloure que abans de tre o qua-

I necessària però no suficient per a
!mostra "el Projecte Hidràulic de la
Jollés i encarregat per la Conselleria
int "el sueño de los justos", després
~rvir per tapar la boca als afectats en
del '97.
Conselleria la pregunta de perquè no
terminis legals s'excursarien i no hi
oldre l'expedient i que tots els beni
s desbordaments del Barranquet, el
ent quedarien compromesos els crè
l. La resposta va ser simptomàtica i

3t política, per part del Partit Popular,
li raonable de temps. Aquestes reu
'a a la galeria, però de forment ni un

PSPV-PSOE Benicarló

Com a membre de la junta directiva
de l'Associació Cultural "La Feram"
vull fer públic el desassossec per
sonal que m'ha causat la important
davallada de lectors que ha patit La
Veu de Benicarló en aquest darrer
exercici.

Aquest fet m'ha deixat tocat, més
tocat que si m'hagueren pegat una
punyada als morros o si m'hague
ren tirat un gat a la cara, tal i com
conten que li van fer al pobre tio
Aleman (que en glòria estiga) en
una ocasió.

Estic, francament, i ho dic de
veritat, francament, molt amoïnat,
més que per la quantitat -que
també, en una casa tan pobra com
aquesta- per la qualitat dels exlec
tors. És per això que he decidit
encetar unes jornades de reflexió
tot aprofitant aquestes dates tan
assenyalades i realitzar un exercici
d'autocrítica i qüestionar-me per
què camanti a La Veu de Benicarló
passen les coses que passen.

M'interrogo a mi mateix sobre
preguntes que no atino a respon
dre'm. No llaurem recte? Ha deixat
La Veu de ser crítica amb algú? Per
què hi ha gent que ens menysprea i
ens castiga amb la seua indiferèn-

cia en comptes de considerar-nos
un mitjà vàlid per respondre'ns?
Som tan poc professionals? Som
uns exaltats? Escrivim en valencià?
Ens manipula algú? Tenim la sín
drome d'Estocolm? Per què no
escriu més gent a La Veu? Per què
no tenim patrocinadors? Algú ens
traurà alguna de les múltiples sub
vencions que rebem per la nostra
incorrecta manera de procedir?
Tenim vocació d'oposició? Val la
pena açò? Val la pena que hi haja
gent que s'agarre les coses com a
personals? Tots sabem llegir?
Tenim fòbies personals? Algú ens
en té? Ens hem venut a algun or? A
quin? Som una revista plural o sin
gular? Qui ens hauria de posar a
nosaltres el nihil obstat? És més,
hauríem de plegar? O potser n'hi
hauria prou de tornar al bon camí,
posar-nos el cabeçó i cercar "con
sensos y establecer nuevos puen
tes de dialogo"?

Desesperat és com estic per tot
això que em passa.
PD. Com ací es veu que no signa
ningú, jo tampoc no signaré, ni amb
pseudònim ni gaites.

una germana amb les coses clares i,
mes, no passa de llarg pel
en ... fotografia els seus silencies i la
=ua mirada...Sensible, però sense
assar-se ni recrear-se, una peli com
31 i que tracta, amb valentia, un dels
lajors problemes socials d'avui en
ia.

usanna Anglés

la Veu de Benicarló
amb l'esport local

n
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Democràciapartil:ipativa i medi ambient (i 4)

[I a participació ciutadana fou un dels temes
importants a la passada campanya de les
municipals. Per concloure aquesta sèrie d'ar
ticles, analitzarem la seva situació a

Benicarló i les diverses iniciatives pro
posades des del consistori.

L'alt grau d'associacionisme és una
de les característiques de Benicarló. Hi
ha 128 associacions cíviques enregis
trades a l'ajuntament, 37 esportives, 32
culturals, 28 d'oci, 16 socials, 6 profes
sionals, 4 escolars, 4 esportives i 1
mediambiental. S'han constituït cinc
Organismes Autònoms (OA) -Cultura,
Esport, Universitat Popular, Centres
Socials Especialitzats i Mitjans de
Comunicació- que tenen amb una certa
independència funcional i financera
regulada en els seus estatuts. Moltes
associacions formen part dels OA o la
Comissió de Festes, sovint, amb l'ob
jectiu -totalment lícit- d'aconseguir sub
vencions per a realitzar les seves activi
tats. Com exemple, a l'any 2003, més
del 40 per cent del pressupost de l'OA
d'Esports i un 20 per cent del de l'OA de
Cultura, fou per a subvencions. De
vegades, aquestes són com una mena de pagament
per part del consistori de les activitats que les asso
ciacions ofereixen al poble

La llei 6/1994 Reguladora de l'Activitat Urbanística
-la famosa LRAU- determinà que empreses privades
poguessen actuar com agents urbanitzadors amb els
coneguts PAls (Programes d'Actuació Integrada). Des
de finals de 2001 a Benicarló, s'han proposat una sèrie
de PAls - Terrazahar Golf a la Tossa, el d'Aiguadoliva,
Surrach í Riu, i el de la Ciutat Senior- que, en major o
menor mesura, han sigut refusats pels ciutadans.
S'han format una sèrie d'associacions contra aquests
PAls com Salvem la Tossa, l'Associació de Propietaris
de les Partides Riu, Surrach i Aiguadoliva.
L'associació de veïns i propietaris de Sanadorlí,
Cervellona i Palmar, es va formar de forma "preventi
va", abans de cap proposta de PAl que els afectés.
Les recents inundacions del Barranquet han provocat
la constitució d'una associació de propietaris afectats.
Amb moltes d'elles, el govern municipal ha constituït
comissions mixtes o ha mantingut reunions de segui
ment. A diferència de les anteriors, aquestes associa
cions són de caire reivindicatiu i han sorgit per proble
mes concrets. Tres d'elles estan formades fonamen
talment per propietaris que defensen els seus drets i
volen participar en la solució del problema urbanístic
que les justifica. Algunes s'han adherit a la
Coordinadora contra la Barbarie Urbaniística que pre-

ten la modificació de la LRAU. Salvem la Tossa està
constituïda per ciutadans, molts d'ells no propietaris,
que es consideren afectats per un projecte que pretén
transformar el paratge de la Tossa; les seves accions

han ultrapassat els seus plantejaments
inicials: s'han oposat activament al
transvasament de l'Ebre o a la guerra de
l'Iraq.

La inclusió de la participació ciutada
na als programes electorals de les
municipals de 25 de maig de 2003 fou
per raons locals -l'efervescència anti
PAls- i generals, és una reivindicació de
les forces progressistes d'arreu del món.
L'eslògan del Bloc Nacionalista,
"Benicarló, entre tots", ja ho expressava.
AI seu programa figurava la creació
d'una Regidoria de Participació
Ciutadana l'elaboració d'un Reglament
de Participació Ciutadana (RPC), l'adhe
sió a la Carta d'Aalborg. El PSPV-PSOE
proposava, a més de la redacció del
RPC, la creació de diversos Consells
com de la Infància, Joventut,

-Immigració... AI programa de l'Entesa,
entre altres, figurava l'elaboració de
Pressupostos Participatius, la creació

de la figura del Defensor del veí. ..AI programa del PP,
no figurava cap apartat específic sobre participació
ciutadana.

El Bloc, dins del govern de coalició amb el PP, creà
la Regidoria de Participació Ciutadana i Medi Ambient
i està duent a terme els diversos punts del seu pro
grama. AI ple de gener de 2004, s'aprovà per unani
mitat la Carta d'Aalborg. A finals de l'any 2003, es pre
sentava l'esborrany de RPC. S'han realitzat dues reu
nions obertes a totes les associacions del poble per a
presentar el RPC i iniciar el procés de discussió. Es
vol impulsar un llarg procés de reflexió on tothom
pugui dir la seva. S'ha deixat fins una propera reunió a
maig temps per a que es puguin fer totes les esmenes
que es considerin. Ja n'hi haurà oportunitat de fer la
valoració del RPC en propers articles quan el procés
estigui més avançat.

Hi ha, realment, necessitat d'una major participació
ciutadana a Benicarló? Semblaria que l'alt grau d'as
sociacionisme indicaria un desig d'una major implica
ció. Però, sols per a defensar o assolir cadascú els
seus legítims interessos? Cal una cultura participativa
on ens sentim afectats per tot el que passa al poble i
tinguem la necessitat d'intervenir a les decisions.
Esperem també que les promeses de major participa
ció ciutadana per part dels polítics no es quedin en
"fum de canyes".

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
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Divertida presentació de les dames de les penyes en el seu 10è aniversari

Presentació de mes Escola de Vela

es Penyes de Benicarló
van presentar dissabte
les seues dames a l'au
ditori municipal. L'acte

marcat com sempre pel bon
humor va estar caracteritzat per
la celebració del desè aniversari
de la Coordinadora.
Per a l'ocasió, es va optar per
reunir a tots els presentadors
que ha tingut aquest acte al llarg
de la seua història així com a
tots els penyeros de l'any. Per
cert que la "penyera de l'any" va
ser en aquesta edició la tresore
ra de la coordinadora, Can i

Febrer, mentre que el manteni
dor de l'acte va ser el president
de la comissió de festes Roberto
Cornelles.
Pel que fa referència a les
dames de les penyes, la recent
creada penya "Per què sí" tenia
com representant Patricia Igual,
la penya "Els Amics" a Arianna
Gilabert, "El Masclet" tenia a
Beatriz Senar, "El Mechero" a
Verònica Queral, "Els Salats" a
Teresa Garcés, "El sector Crític"
a Paloma Arnau i, Sarah Vallés,
representava "Els Tararots".

Ja estan exposades al públic en el
tauler d'anuncis de l'Ajuntament de
Benicarló, les bases que han de regir
la convocatòria per a la contracta
ció de 2 monitors de temps lliure i 1
netejadora amb destinació a
l'Escola de Vela 2004.
El termini de presentació de soHici
tuds serà fins el pròxim dia 31 de
maig de 2004. Per a major informa
ció es pot cridar a l'Ajuntament de
Benicarló al telèfon 964 47 00 50 (
extensió 204 ) - preguntar per
David.
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AUTO ESTELLER

Ctra. N 3"40, km 142
Tel: 9644007 68 • Vinaròs'" ~.¡,",,:

ESTELLER IMPORT
Entrada taller: Pg. Febrer Soriano
Exposició: Avda. Magallanes, 1

Tel: 96447 1708· Benicarló
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Matisacions

..

TEXT: Robespierre

[I om sempre solc fer, llegeixo amb fruïció (crec
que aquesta expressió la utilitza de tant en tant
el lector) aquest setmanari on faig habitu.alme~t

la meua col·laboració. D'un temps ença, estic
notant de manera divertida, com l'eixerit lector, el de la
senyora Garcia, em veu per tot arreu en molts dels arti
cles d'aquesta, nostra (perdonen l'atreviment, però crec
que els dos formem part ja de la fauna habitual que
escriu ací), revisteta. No és que em diu gaire, aquesta
importància que em vol donar, encara que considero no
ser mereixedor de tanta afalagada, però crec que
aquest afany de voler veurem a tot arreu fa que l'eixerit
lector perda una mica els papers.

En el número 427, per no anar més lluny, l'eixerit lec
tor diu que semblava que jo era l'autor de l'article que
feia La Veu sobre les eleccions. Doncs he de dir que no,
no és meua aquesta col·laboració. Penso que faria bé a
ficar-se unes ulleres ben grosses per a distingir que la
meua opinió, és meua, i l'anàlisi de La Veu, és de La
Veu. Per si no se n'havia adonat, a la portada del núme
ro que fem referència, fica literalment "Amb tota la infor
mació rellevant de les eleccions locals i l'anàlisi de La
Veu". Exactament, "l'anàlisi de La Veu". Com el lector
podrà entendre, suposo, per a donar una opinió, fa falta,
abans, tindre la informació, que és el que apareix a l'ar
ticle, i que conclou amb una opinió (l'anàlisi), de La Veu
(no la meua), sobre les eleccions.

Ja sé que possiblement, hauria de ser La Veu la que
fera aquestes matisacions, però he considerat que
també a mi em tocava dir la meua; perquè, que fort,
confondre els interlocutors i confondre la diferenciació
que hi ha entre informació i opinió! De tota manera, si
pensa que jo era l'autor, per què esperar, "amb deler",
alguna de les meues "brillants conclusions"? No les
tenia ja?

A l'eixerit lector, com ja haurà descobert, li he de
recordar que les meues "brillants conclusions" ja apa
reixen a la meua col·laboració habitual. Tot i esperant
que les trobe suficientment reflexives, l'emplaço a llegir
Ies amb fruïció perquè puga opinar-ne després. Encara
que, sense voler ser desconsiderat, el seu deler i el meu
deler, no són d'igual espera. Però no ha de patir, igual
llegiré amb avidesa les seues reflexions. Són prou
divertides.

I parlant de paraules divertides, veig que l'article
esmentat i, suposo, la seua reflexió, han estat el deto
nant de la carta, tan agradable, que un altre estimat lec
tor ha fet reflexionant sobre la mateixa qüestió, i que
aquesta direcció, molt correctament, ha publicat (cal
quedar bé, no siga cas que després hi haja conseqüèn
cies).

Com que el que jo feia esment abans, enllaça amb el
contingut de la missiva, no m'he pogut estar de ficar-ne
cullerada. El sofert lector Añó, crec que per poc temps,
segons insinua en la seua carta, diu que se li ha des
bordat el got de la seua indignació per la manera que
s'ha tractat el tema del resultat electoral a les nostres
contrades.

Jo crec que no cal traure les coses fora de lloc, sinó
veure-les des d'una perspectiva una mica més oberta;
així ens estalviaríem el cos agre més d'una vegada.
Hem de pensar que les valoracions sempre són subjec
tives i poden agradar més o menys, amb la qual cosa,
l'anàlisi sempre deixa oberta la porta a diferents inter
pretacions. Però hi ha una cosa que no dón~ per a .in~er

pretacions: els resultats, el PP i el BLOC, baIxen. Alxl de
clar. El titular de La Veu pot agradar més o menys, però
no és menys cert, com també objectiu, que la dre~a

baixa i l'esquerra puja. Una altra cosa és la percepcIó
d'on és el BLOC pel pacte amb el PP i la justificació del
sofert lector, utilitzant Esquerra Republicana com excu
sa d'altres pactes, per no voler que el fiquen a la dreta.
D'interpretacions se'n poden fer moltes, la d'aquest lec-
tor, simplement, n'és una més. .

En canvi certament té raó quant a la manca de sig
natura d'alguns articles, pareix que "todo el monte es
orégano". Caldria canviar-ho, cal saber qui escriu, enca
ra que siga amb pseudònim. Però independentment
d'això, no ens enganyem, el que li molesta a aquest lec
tor no és la línia de La Veu, són les crítiques al BLOC,
per això la seua aferrissada defensa. Fóra bo que s'a
donara que la grandesa de la paraula de vegades fica
medalles, com d'altres en lleva. De tota manera, el que
em sorprèn és no haver vist, mai, cap missiva d'aquest
sofert lector quan s'han fet i es fan, crítiques, o s'opina
contràriament, sobre d'altres partits (de vegades molt
més contundentment), defensant-los. Aleshores no se li
ha omplert mai el got? Dues vares de mesurar, pot ser?

No veig ni lícit ni correcte, que per a justificar aquest
"sentiment i pensament que no es veu reflectit a La Veu"
(suposo, des d'un punt de vista personal), es fique .en
dubte la professionalitat o l'objectivitat (sempre relativa
segons el color en què es mire), de La Veu.

Si vol acomiadar-se com a lector de la veu, face-ho,
però no ficant en dubte l'honorabilitat del mitjà perquè
no li agraden certes crítiques. Jo, personalment, no
conec cap mitjà on, tots, el 100% dels seus articles, m'a-
graden, però no em busco excuses. .

Simplement no el compro. Ara, si el compro, sl~ple

ment llevo la bromballa i miro amb molt de deteniment
les crítiques constructives. Sempre s'aprèn alguna
cosa. I si en vol més, pot escriure. Sens dubte a La Veu,
li ho acolliran amb respecte.

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
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Atraquen una botiga d'electrodoméstics

-

[j Fins 20.000 euros de pèr
dues en material robat és
el que es calcula puja la

suma dels objectes que divendres
a les 5: 15 de la matinada van sos
treure d'un establiment d'electro
domèstics de Benicarló.
La botiga situada a l'avinguda
Catalunya, sofreix, d'aq uesta
manera, el segon atracament en
menys d'un any. Pel que sembla,
per a entrar en l'establiment, els
lladres van utilitzar un gat amb el
qual van aconseguir trencar i obrir
la reixa, mentre que una vegada
dintre es van fer amb 2 pantalles
de plasma, tots els telèfons
mòbils que havien en el local i la
totalitat de les càmeres de vídeo
allí exposades. Una operació que
al principi van efectuar en un
temps rècord, de tres minuts.
Pel que sembla, un veí alertat per
l'alarma va avisar a la policia local
que quan va arribar només va
poder a veure part de la matrícula
del vehicle amb el qual es van
escapolir els lladres, un fiat punto
de color blanc amb matrícula de
Barcelona, i en el seu interior 4
persones.
La policia local sospita que els
autors del robatori formin part de
bandes de l'Est que actualment
operen a Vinaròs. De fet, els

Així va quedar la tanca de protecció

agents van avisar a la guardia
civil i policia local d'aquesta loca
litat sobre aquesta possibilitat.

~ Els lladres van trencar la
reixa i es van endur els
aparells exposats a l'apa
rador en Ull temps rècord
de tres minuts

D'altra banda, els propietaris de
l'establiment criticaven la falta de

seguretat en la ciutat i denuncia
ven l'escassetat de patrulles de la
Guàrdia Civil, "només disposen
d'una patrulla per a tot Benicarló,
Vinaròs, Càlig fins les 5 del matí, i
això no és normal". En aquest
sentit, criticaven que tenint totes
les mesures de seguretat
instal'lades, quan se'ls alerti "no
apareguin, jo crec que això no és
coherent" asseguraven.

Menys dóna una pedra
Els grups polítics amb representa
ció a l'Ajuntament aprovaren per
unanimitat al darrer ple una moció
contra la guerra. L'assumpte
guanya importància perquè el PP
s'ha afegit també a la resolució
proposada pel Bloc. És legítim
pensar que aquesta adhesió ha
vingut per les concessions fetes a
l'ambigüitat en el text sancionat
però en aquests temps on posar
una sola coma a determinats argu
ments et pot fer guanyar el títol de
terrorista o còmplice, s'ha de lloar

aquesta actitud de la dreta local i,
per suposat, la dels altres partits
que s'han afegit.
Amb aquesta declaració de bones
intencions i, anticipant-me a possi
bles interpretacions interessades
que diguen que s'ha pretès guan
yar una covard exempció terroris
ta, el que s'ha aconseguit per fi és
regularitzar la situació de discor
dança entre el majoritari sentiment
antibel·licista de la ciutadania i els
membres d'una formació política
que davant la invasió de l'lrak

anteposaren la disciplina de partit
a la voluntat de la comunitat local
i, en molts casos, a la pròpia ètica
personal. Tot i que no s'ha produït
la necessària rectificació s'ha
recuperat un mínim referent insti
tucional que tant es trobà a faltar a
les mobilitzacions de febrer i març
de l'any passat. Menys dóna una
pedra.

Tolito

-
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~ ~ ~ ESPORTS ~ ~ ~

Bones Pasqües a tots
TEXT: rodolfoserrano

pacodelcastillo

I] Per fi vam poder, diumen
ge passat, presenciar un
partit del Benicarló sense
patir gens. Feia dies que

teníem el cos acostumat al can
guelo, a la incertesa i, sobretot, a
l'avorriment. Només de vore com
escalfaven els efectius de
l'Atzeneta ja em vaig quedar tran
quil; no duien més que els onze
titulars, un porter suplent que
depassava amb escreix els cent
vint quilos i un grenyut que feia de
suplent que en els dos intents que
va fer de xutar va fracassar i va
caure sobre la gespa en el moment
precís de l'impacte del peu amb
l'esfèrica. I això que Antonio De la
Haba m'havia dit que mucho ojito
con el Atzaneta que lleva seis par
tidos seguidos sin perder y el otro
domingo le ganó al Alcalà en su
casa. Segons vaig saber després
es veu que ací van vindre, pobres
meus, amb sis baixes respecte a
les sues alineacions habituals.

Potser aquest fet esdevinguera
una mica determinant perquè el
resultat final haguera estat tan
espectacular. Mitja dotzena se'n
van endur els xicots aquells, i
encara gràcies que van vindre amb
un porter amb diadema i tot que els
en va estalviar mitja dotzena més.

Va obrir el marcador el lIarguirut
Carlos Luengo amb una bonica
rematada de cap, després ell
mateix en va marcar un altre amb

la testa en una posició increïble: es
va ajopir fins que el cap li va arribar
més avall dels genolls i amb el
front -i en això està el mèrit- va
col·locar l'esfèrica a l'interior de la
xarxa. Raül Martínez també va
desbordar sempre que va voler per
la banda i fins i tot va marcar una o
dos vegades, no ho recordo, igual
que Javi López, que tampoc no sé
si en va fer un o dos. El darrer de
la vesprada va ser obra de Cristian
Masip (Masip Segundo que diu
Josvi Palanques quan diu les aline
acions) d'espectacular i efectiva
cabotada.

Convé comentar que durant el
descans vaig estar novament ben
atent a la rifa. Darrerament es
vénen sortejant unes coses estran
yíssimes. La passada setmana a
un afortunat espectador li va tocar
"un corte de cabello en la peluque
ría no sé qué", aquesta han rifat
tres o quatre consumicions en un
local d'aqueixos de la marxa i si
t'encantes te'n pot anar cap a casa
amb una florera o una ampolla de
conyac. Jo què me sé ? Tan bonic
com era allò del jamón, jalufos, que
deia el tio Gori Marina quan venia
les tiretes.

I ben poca cosa més es pot dir
del partit. Malgrat l'ensopiment
general, cal recordar que un esde
veniment esportiu en què participe
Xoco, té sempre el seu valor afegit
i en aquesta ocasió no podia ser
menys. Per exemple, i això no és
cap novetat, va esbroncar ferotge
ment Javi López tot i que va fer el
millor partit de la temporada.

L'actuació més brillant del nostre
entrenador però va tindre lloc poc
abans del descans quan, amb un
clar quatre a zero en el marcador,
va fer els tres canvis reglamentaris.
A Xoco li van dir de tot, el revés del
porc: "I si ara se'n lesiona un, sorti
ràs tu ? Un dia que mo'n xalem i
au, a cagar-la !", de deslligat no
me'l van deixar. I encara a la sego
na part va fer entrar Griñó, el porter
suplent, per acabar d'arrodonir el
xou. Després li vaig preguntar a
Raül Martínez, un dels substituïts,
el motiu del desacato i em va dir
que tots els canviats estaven a una
sola targeta de la suspensió i que
com tot són fluixets, no convenia
arriscar-se de cara a l'important
partit que per fi es jugarà contra el
San Pedro el proper dia 18 a les 12
del migdia.

Parlant del San Pedro. Em sap
mal haver sabut tard que per al
partit que es va ajornar el CDB tor
nava a tindre els jugadors concen
trats en un hotel. El que més crida
l'atenció d'això és que m'han dit
que únicament es concentren els
fadrins, que els casts poden que
dar-se a casa. Aquesta és bona,
eh ? Jo no sé com els deu anar
dormir en un llit estranya aquests
joves que no deuen estar acostu
mats a sortides d'aquestes.

A mi personalment em faria més
profit dormir quatre hores amb el
meu matalàs que deu amb un d'es
trany. Coses nostres.

La Veu de Benicarló
amb l'espo'rt Ioc,a,l

il;lt
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~ ~ ~ SOCIETAT ~ ~ ~

TEXT: els tafaners

1. S'acaba la Quaresma i tots els
anys igual, home, ja pot entrar qui
siga a l'Ajuntament. Tots els anys
l'acento d'aquests dies és el
mateix: l'avorrit accent del caste
llà, rígid i monocorde. No una gra
ciosa parelleta, com tenim nosal
tres, un a dreta i un a esquerra.
Com si no haguera existit el Vaticà
11, que ja queda com molt progres
sista vista la cera que crema avui
dia...

2. Tot és d'allò més curiós: vénen
capellans que són fills del poble,
que treballen en valencià en ciu
tats catalanes de la nostra diòcesi
i, quan arriben ací, xe, com si
foren de Burgos! Que no se'n
recorden, que ací parlem el
mateix? Ara que, portar de mante
nidor (mantenidor de la Setmana
Santa?) José Antonio Reig Pla, el
bisbe de Segorbe-Castelló que va
destacar-se per obstaculitzar l'ús
de catecismes en valencià en els
parròquies de la diòcesi, acaba

d'aclarir les coses.

3. En a penes dos setmanes
Benicarló i els benicarlandos
experimenten una transformació
que hauria de meréixer l'atenció
de la biologia. Les mascletaes es
tornen cops de bombo, dones i
hòmens canvien els vestits de
fallero per manoles (ací esclaves!)
i per vestes... I amb les presses,
no deu haver algun mascle que es
pose pinta en comptes de caput
xa? I tot es viu amb la mateixa
intensitat. Diràs que cal pecar molt
i molt en temps de sant Josep per
fer més cara de penedit durant la
Setmana Santa.

4. La Junta Local Fallera de servei
durant la Setmana Santa hauria
de fer un treball de camp per com
provar quants caputxins, després
de les processons, es queden a
resar a l'hora santa i quants se'n
van directament a sopar i al bar.
Potser es demostraria de manera
científica la polifacètica personali
tat dels benicarlandos, capaços
d'inventar un monstre lingüístic
com aquesta trencà de l'hora que
hem vist a la tele i que escenifi
quen amb apassionament més
sevillà que una altra cosa. La lògi
ca és absoluta: si hi ha plantà,
cremà i torrà, per què no trencà?
Claro, home, no volies acento?

5. Una cosa més, els tafaners ens
preguntem per què les autoritats
civils ocupen un lloc honorífic a les
processons... Si som un estat laic i
volen anar a la processó, hi hau
rien d'assistir a títol personal, no?
AI costat com fan tots els veïns...
però ja se sap que n'hi ha que
volen repicar i eixir a la processó.

Resum d'acivitats del Club Atletislne Baix Maestrat
El dissabte 3 d'abril a Castelló es va celebrar el
Campionat Provincial Aleví- Infantil, 1a jornada, amb la
participació de quatre atletes del C.d'A BAIX MAES
TRAT.
Jessica Lores va participar en el 1000MLL i amb un
temps de 3'47" va quedar en 1a posició medalla d'or i en
60 MT amb un temps d'11"18 va repetir medalla d'or
Carmen Melet va participar en 500 MLI amb un temps
d'1 '53"63 acabant en 7a posició i en llançament ( pilota
de 300gr) amb un millor llançament de 14'63 mt en 8a

posició.
Rosa Sorlí va participar en 220MT amb un temps de
48"74 i fent 4a posició i en 80MLI amb un temps de
13"20 en 7a posició.
Lorena Buj va fer 5a en la prova de 1000MLI amb un
temps de 4'02"89 i 5a posició i en 80MLL amb 12"68 va
acabar en 6a posició.
lñaki Giner 2n.medalla de plata en Perxa amb una alça
da de 2'28mts. i Cristina Monforte 4a en el 1OOOMLI amb
un temps de 3'39"99
També va participar l'atleta de Benicarló Carlos
Fabregat que va fer 1a posició , medalla d'or en 3
1000MLI amb un temps de 3'35"54, competint pel

Col.legi Diputació.
El diumenge 4 d'abril va tindre lloc a Saragossa el XXI
Cross Jeronimo Zurita VI Memorial Sebastian Fece,
amb la participació d'atletes del BAIX MAESTRAT.
En categoria Prebenjamí Pepa Fabregat va fer 1a amb
un temps de 02:21 i Alvar albalate 02:29 i 4a posició. En
Benjamí, Miréia Mendieta fou 6a amb 03:08 i Javi Giner
7è amb 04:30. En Aleví Ana Prats 10a amb 04:35,
Francisco Ferrer 2n amb 08: 13, Adriàn Castillo 1Oè amb
09:25 i Bilal Dabbou 12è amb 09:41. En Infantil Isabel
Fabregat 12a amb 10:11 i Hugo albalate 10è amb 17:37.
En Cadet Marta Ferreres 4a amb 17:13
El grup d'atletes i socis del BAIX MAESTRAT que se
n'encarreguen dels preparatius de la propera XXIII Mitja
Marató de Benicarló que es celebrarà el 20 de juny del
2004, combiden a tots/es els que vullguen participar a
les sortides d'entrenament que es faran tots els diu
menges a les 9 del matí ( Data començament 19/04/04)
des de la Plaça Constitució. Aquests entrenaments han
estat programats perquè siguen de rodatge ( no compe
titius) amb els objectius d'anar provant el nou circuit i
potenciar l'agermanament dels atletes fondistes.

••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••••
laveUdebenícarlo



-
~ ~ ~ EL CÒMIC ~ ~ ~

Per Xavi Burriel

Per goteres

CÒPIES COLOR

B/N I PLÀNOLS
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